
ZŠ a MŠ Kpt. Otakara Jaroše Louny,                                              

28. října 2173, příspěvková organizace 

Úvodník 

Milí čtenáři,  

zima je za námi, kabáty a teplé bundy uţ snad můţeme uklidit do skříně a slunce nám 

konečně dává důvod se více usmívat. S jarem přichází nejen lepší nálada, ale i nové vydání 

našeho školního časopisu. V tomto čísle najdete ohlédnutí za akcemi v uplynulých měsících, 

jako byl např. Školní ples, nebo Velikonoční jarmark, který měl velký úspěch. Můţete také 

nahlédnout do dění v některých třídách. Přečtete si zajímavosti, které Vás moţná překvapí. 

Mimo jiné zde můţete zjistit, jaké akce nás do konce školního roku ještě čekají. Třeba 7. 5. 

se můţete těšit na Asijský den ve školní jídelně, kdy nám ve spolupráci s našimi kuchaři 

budou vařit profesionálové, kteří mají zkušenosti s mezinárodní kuchyní.  

Uţijte si zbytek jara naplno – s přáteli nebo rodinou venku na slunci. 

Mgr. Anežka Šímová & Mgr. Jana Elbelová 

Ţáci z 2.H Výrobky ţáků z 3.B 



 

 

Co nás čeká… 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mateřská škola 

Sledujeme 

kvetoucí stromy 

a včelky, jak 

opylují květy. 



 

Březen v 1.H  
Březen byl po třídu 1.H opravdu  pestrý. 

Nejprve jsme se zúčastnili besedy s 

motokárovým závodníkem Martinem 

Langem a jeho tatínkem. Povídali nám o 

světě motokár, ukázali závodní vybavení 

i videa ze závodů. Nejlepší část ale přišla 

na závěr – předvedli jízdu na nádvoří 

školy a děti si samy mohly vyzkoušet, 

jaké to je být závodníkem.  

21. března se 1.H zapojila do oslavy Mezinárodního dne 

Downova syndromu. Ţáci si oblékli pestré ponoţky na 

podporu jedinečnosti lidí s tímto onemocněním a společně si 

povídali o důleţitosti tolerance a respektu k odlišnostem.  

 

 

 

 

Velkým dnem bylo pondělí 24. března, kdy 

prvňáci po měsících trénování tuţkou dostali 

svá první pera. Psát perem je pro ně velkou 

motivací a píší s radostí a pečlivostí. Ve výuce 

vyuţívají i tablety, které jim pomáhají učit se 

zábavně a interaktivně – děti procvičují počítání, 

čtení s porozuměním i logické myšlení.  
 

Na konci měsíce jsme navštívili knihovnu, kde se konala beseda  

o ilustrátorovi Zdeňku Smetanovi. Děti 

poznaly jeho slavné postavičky jako je 

Rákosníček nebo Křemílek a Vochomůrka, 

plnily úkoly a prohlíţely si jeho ilustrace. 

Návštěva byla poučná i zábavná.  

Mgr. Martina Havrdová 

 

 

 

Zprávy z 1. stupně 



  

3.A se připravovala na jarní velikonoční jarmark 

Kamarádi pekli perníčky u své třídní paní 

učitelky doma a jejich spoluţáci později 

perníčky zdobili cukrovou polevou. Odpoledne 

bylo velmi povedené, plné legrace, zábavy  

a ochutnávek. Snad chutnaly i všem 

kupujícím.  

Mgr. Irena Matoušková  

 

Pernštejni – husité proti křižákům 

Dne 10. 4. jsme byli s třídou na husitském 

představení. Mně se představení moc líbilo. 

Měli to moc pěkně nacvičené. Určitě to museli 

cvičit dlouho. Měli to vymakané, krásně 

kopírovali minulost.                                      

                                             Šarlota Krcho, 4.H 

 

Bylo to hezké. Osvěţil jsem si paměť a ještě vtipnou formou. Viděli jsme zbraně a brnění, 

které jsme nikdy neviděli.            Ondra Štěpán, 4.H 

 

Přípravy ve 3.B na Velikonoční jarmark 

První jarní měsíce v naší třídě jsme věnovali přípravě na 

Velikonoční jarmark. Děti vyráběly vyškrabovaná vajíčka, 

sely osení a velkým lákadlem byla pro děti výroba mýdel ve 

tvaru kraslice. Všichni k práci přistoupili s obrovským 

nadšením, úplně sami si nakrájeli kousky mýdla z velkého 

bloku, které pak rozpustili ve vodní lázni, ovoněli esencí, 

dobarvili dle vlastního výběru a odlévali do forem. Hotová 

mýdla zabalili do ozdobných sáčků a připravili k prodeji na 

jarmarku. Děti práce moc bavila a měly obrovskou radost, 

kdyţ se všechna mýdla na jarmarku prodala. Velké díky patří 

i rodičům, babičkám a dědečkům, kteří se také podíleli  

na přípravě výrobků na 2. ročník Velikonočního jarmarku. 

Mgr. Ivana Oberleutnerová 
   

Zprávy z 1. stupně 

Šarlota Krcho, 4.H 



 

Beseda s Martinem Langem 

19. 3. k nám na školu zavítal 

klučina, který je úspěšný 

motokárista. Patří mezi nejlepší 

v ČR, ale i v Evropě. Na besedu 

přišel se svým tatínkem, který tento 

sport dětem hezky uvedl. Nakonec 

nám Martin na nádvoří předvedl 

jízdu ve své motokáře. Po jízdě si 

děti mohly do motokáry sednout,  

a kdo chtěl, mohl se s Martinem 

vyfotit.   

        Mgr. Anežka Šímová 

 

Bruslení na zimním stadionu se 4.H  

Ve středu 2. 4. jsme šli místo tělocviku a vlastivědy bruslit na zimní stadion. Kdyţ jsme se 

všichni oblékli, tak jsme pobrali helmy, brusle a šli ze školy 

na zimní stadion. Tam jsme si zavázali brusle a nandali 

helmy. Někdo si musel brusle půjčit, ale to vůbec nevadilo. 

Poté uţ šli na led. Byla to zábava. Hráli jsme tam na babu 

nebo jsme mezi sebou závodili. Bruslili jsme hodinu a půl, 

ale klidně bychom bruslili déle. Poté uţ jsme šli z ledu, 

přezuli se šli zpět do školy. Kdyţ jsme dorazili zpátky do 

školy, zbývalo ještě 5 minut do zvonění, mezitím jsme si 

povídali. Bylo to super. 

Bára Malinová, 4.H 

 

Tento měsíc jsme šli s paní učitelkou na brusle. Někdo uţ tam byl hodněkrát,  

ale někdo tam byl úplně poprvé. Ten, kdo byl poprvé, tak se bruslit učil. Ten, kdo bruslit 

uměl, tak si to uţíval. Byla to zábava. Děkujeme paní učitelce, váţíme si toho.  

Sarah Dunková, 4.H 

Čtvrťáci prozkoumávali Techmanii v Plzni 

Ţáci 4.B na konci dubna navštívili Techmánii v Plzni, kde 

experimentovali a poznávali, jak funguje svět kolem nás 

kombinací všech vjemů. 

Interaktivní exponáty 

nebyly pouze jen hračky, 

ale kaţdý z nich měl za 

úkol vysvětlit něco  

z přírodních jevů  

a zákonitostí anebo  

z oborů lidských 

činností. Dětem se tato 

akce moc líbila.  
 Mgr. Veronika Nipauerová 

Zprávy z 1. stupně 



 

Dopravní hřiště Most 

Na podzim jely všechny 4. třídy na dopravní hřiště do Mostu. Tehdy se všichni seznámili 

s dopravními značkami, s pravidly provozu, a někdo se dokonce naučil jezdit na kole.  

O několik měsíců později - tedy teď v dubnu a v květnu - děti čekají zkoušky, díky kterým 

mohou dostat cyklistický průkaz. Třída 4.H uţ to má za sebou. V následujících týdnech tato 

zkouška pro mladé cyklisty čeká i další čtvrťáky. 

Red. 

4.H si jela vybojovat cyklistický průkaz do Mostu 

Dopravní hřiště bylo velké a krásné. A i učebna, ve které se test konal, 

byla plná dopravních značek a lavic. Trošku to připomínalo školní 

vyučování, protoţe i zde byly přestávky. Ţáci museli udělat 

písemný a praktický test, aby průkaz získali. Snaha a soustředění na 

testy bylo tak veliké, jako kdyby šlo o opravdový řidičský průkaz. 

Paní instruktorka, která udělovala cyklistické průkazy, byla moc 

milá a hodná. Kdyţ si někdo z nás nevěděl s něčím rady, vţdy 

ochotně pomohla a poradila. A nakonec ta nejdůleţitější otázka. 

Dostali děti cyklistický průkaz? ANO! Skoro celá třída získala 

cyklistický průkaz. A hurá do ulic.                                                              Ema Brunová, 4.H 

Dne 22. 4. jsme byli na 

dopravním hřišti. Kdyţ 

jsme přišli do areálu, čekala 

tam na nás paní 

instruktorka, která nám 

řekla, co máme dělat a co 

nás ten den bude čekat. Šli 

jsme dovnitř budovy, kde 

nám bylo vysvětleno, jak 

reagovat na značky a co 

všechno můţeme na silnici vidět. Dál jsme se rozdělili na dvě skupiny – jedna skupina psala 

test a druhá šla jezdit na kola. Ti, co jezdili na kolech, měli 3 kolíčky a za kaţdou dopravní 

chybu museli jeden kolíček odevzdat paní instruktorce. Poté se skupiny prohodily. Kdyţ uţ 

měli všichni napsaný test a odjeté jízdy, tak nám paní instruktorka spočítala body, které nám 

v průběhu dávala + body z testu. Nakonec ten cyklistický průkaz dostala většina třídy. Já si 

to moc uţila.   

Pája Kulíšková, 4.H 

Zprávy z 1. stupně 
 

2.H na akci Den recyklace 



 

Jeden svět 

V úterý 8. dubna jsme se zúčastnili promítání tří dokumentů v rámci festivalu Jeden svět. 

Jeden dokument byl o 10ti leté Hikari z Japonska. Hikari miluje rýţi a sní o tom, ţe ji bude 

jednou sama pěstovat a vařit z ní. Vypěstovat jídlo vyţaduje úsilí a přináší i neúspěchy. 

Proto navštíví zkušeného farmáře, který jí dá rady a kvalitní sazenice. Její odhodlání je tak 

veliké, ţe se jí to nakonec podaří a sklidí svoji rýţi.       Natálie Lepová, 6.A 

Pernštejni 

Ve čtvrtek 10. 4. 2025 byli u nás na škole Pernštejni (šermíři a divadelníci  

z Pardubic), kteří nám přijeli ukázat, jak se lidé oblékali a bojovali za husitských válek  

a jaké to pro ně bylo. Na začátku přednášky 

nám udělali takovou menší módní přehlídku 

o tom, co nosili a jak se jednotlivé kusy 

oblečení jmenovaly. Poté nám popisovali, 

jak se nazývaly jednotlivé zbraně. Potom si 

pozvali 18 ţáků a ukazovali nám, jak války 

fungovaly. Na konci představení nám 

ukazovali, jak se bojuje s mečem a tesákem. 

Celkem se mi vystoupení moc líbilo.   

        Kuchařová Kristýna, 7.B 

 

6.A a 7.H zamířily do hlavního města 

Po Velikonocích jsme si uţili výlet do Prahy. 

Navštívili jsme Národní muzeum s úţasným 

výhledem v kopuli. Pokračovali jsme 

návštěvou Botanické zahrady se super 

záţitkem - pozorováni líhnutí motýlů. 

Mgr. Taťána Dornová 

 

 

Rozmýšlení 9.A nad Vltavou  
K příleţitosti 150. výročí prvního vydání 

symfonické básně Vltava od Bedřicha 

Smetany, měli moţnost ţáci 9.A si celé dílo patřičně 

vychutnat, a při jeho poslechu se zamyslet nad pojmy 

češství, budoucnost a vlastní místo na tomto světě. 

Dobrovolně pak přispěli svými pocity do společného 

myšlenkového cloudu.    

Mgr. Petr Kučera 

 
 

Zprávy z 2. stupně 



 

První ročník plesu se vydařil 

Školní ples, konající se 7. 3. od 18:00 do 

22:00, jsem si velice uţila. Na začátku 

plesu byla taneční vystoupení. Poté se 

konala škola tanců, kde jsme se učili 

základní tance jako je chacha, valčík 

apod. Po tančení nastalo vyhlášení krále  

a královny plesu, kteří si spolu 

zatancovali tanec chacha. Kdyţ 

dotancovali, přišla na řadu diskotéka, 

která měla opravdu velký úspěch,  

a všichni jsme si jí uţili. Tančili jsme  

a zpívali. Také tu měla kaţdá třída svůj stůl s jídlem a pitím. Byl tu i fotokoutek s různými 

rekvizitami. Po plese jsme pomáhali s úklidem stolů. 

Byla bych ráda, kdyby se ples příští rok zopakoval.  

Tereza Hladká, 7.H 

  

Všichni měli nádherné šaty nebo obleky. Učili jsme se 

základní kroky tanců, měli jsme své občerstvení a mohli 

jsme se vyfotit ve fotokoutku. Celý večer doplňovala 

skvělá hudba.      

Nikol Kudryová 7.H  
 

 

 

 

V pátek odpoledne jsme měli školní ples 

pro druhý stupeň. Celá akce se uskutečnila 

v tělocvičně, kde se i vyhlašoval král  

a královna plesu. Celé jsem si to uţila  

s kamarádkou z jiné třídy, se kterou jsem 

protancovala noc. Chtěla bych, aby se to 

příští rok zopakovalo.  

               Eliška Šiková, 7.H  

 

Poděkování organizátorům 

Za úspěch plesu vděčíme 

školnímu parlamentu, zejména 

paní učitelce Lence Mráčkové a 

panům učitelům Petru Kučerovi 

a Michalu Majerovi, kteří si pro 

ţáky 2. druhého stupně 

připravili  nezapomenutelný 

večer. Nikdo z ţáků ples 

nepodcenil a všem to moc 

slušelo! 

Red. 

Školní ples 



 

Ukliďme Česko 

Kaţdý rok se začátkem jara stmelí 

obyvatelé České republiky a pustí se 

společně do úklidu svého okolí. Letos 

jsme se opět zapojili. Dne 4. dubna se 

ţáci 2. stupně vydali na úklid města 

Louny a jeho blízkého okolí. Dali své síly 

dohromady a posbírali několik desítek 

pytlů odpadu.  

Ing. Katarina Rígrová 

  

V pátek 4. dubna 2025 se 17 ţáků třídy 6.B aktivně 

zapojilo do akce UKLIĎME ČESKO. Nasbírali  

10 pytlů odpadu. Velice pomohlo i počasí, které krásně 

vyšlo.  Společné dopoledne si třída uţila.    

Mgr. Ludmila Adamcová  

  

Také ţáci 9.B, ačkoliv měli před přijímačkami, se do 

úklidu zapojili. Vyčistili si tím hlavu i okolí školy. 

       Ivana Kabourková, asistentka pedagoga 

Kaţdá třída měla jiný úsek a ve třídě jsme 

byli rozděleni do skupin. Měli jsme teplé 

počasí a ani nám nepršelo, takţe si nikdo 

nestěţoval.  

S sebou jsme měli pytle na odpadky  

a kaţdý měl rukavice. Uklidili jsme docela 

dost odpadu a rozhodně jsme pomohli 

uklidnit naše Česko. Všichni si to určitě 

uţili. Příští rok půjdeme zase.   

Adam Ondrák a Vojta Maier, 8.B 

 
Tak jsme pomohli uklidit Česko. Sbírali jsme nepořádek po lidech, kteří se chovají 

nezodpovědně v přírodě i ve městě. Vracíme se do svého, do školy, kde by se něco 

podobného stávat nemělo. Ale realita je bohuţel jiná. V našich nových učebnách fyziky  

a přírodopisu najdeme černou fixou pomalované nové barevné ţidle. Gumové kryty u stolů 

jsou vyrvané a v lištách podél moderních stolů jsou nacpané odpadky. Netýká se to jen 

těchto dvou učeben, všude kolem bychom našli příklady vandalismu. Není nám to jedno, 

chceme mít školu hezkou a cítit se tu dobře. Rozhodli jsme se proto uspořádat s vyššími 

ročníky na toto téma besedy, na kterých si povídáme třeba o tom, kolik stojí nahrazení 

poničených věcí novými, a co bychom si za ušetřené peníze mohli koupit, kdyby se to 

nedělo. Pojďme se nad tím všichni zamyslet, a věřme, ţe jsme to právě my, kdo bude víc 

vytvářet neţ ničit.                                                 V. Paurová, L. Mráčková, M. Kružíková  
 

 

Projektové dny 



 

Mezinárodní den písmena Pí (π) 

UNESCO společně s IMU (International Mathematical Union) vyhlásilo 

na den 14. března kaţdoročně MEZINÁRODNÍ DEN 

MATEMATIKY.  Den byl vybrán proto, ţe datum v pořadí "měsíc, den", 

tedy "3, 14" připomíná číslo iracionální π. Mezinárodní den matematiky 

můţe připomenout krásu a důleţitost, i význam matematiky  

v kaţdodenním ţivotě.  

Ten den si mohou i fyzikové přijít na své, protoţe je 

to den, kdy má také narozeniny Albert Einstein  

(* 14. 3. 1879).  

 

Na jedno dopoledne spojili své síly děvčata z 8.B  

a vybraní ţáci 9.A, kteří přijali výzvu pí. učitelky. 

Práci si rozdělili do týmů. První tým pracoval  

s informacemi, zjišťoval proč den slavíme, od kdy  

a jak, a zabrousil i do historie. Druhý tým si 

vyzkoušel Archimédovu cestu k nalezení hodnoty čísla π s tuţkou a kruţítkem na 

milimetrovém papíře. Třetí tým to prakticky vyzkoušel na upečených pizzách. Čtvrtý voňavý 

tým zdobil perníčky ve tvaru písmene "pí". Vykrajovátka nám vytiskla školní 3D tiskárna. 

Děvčata z 8. třídy měly číslo π v čerstvé paměti, protoţe v minulých dnech si jej do sytosti 

uţily v kapitole kruţnice, kruh a válec. Skupina deváťáků to pojala jako příjemnou změnu  

v přípravě na přijímací zkoušky. Perníčky pro děvčata a kluky upekla Terezka (dcera pí. 

učitelky Adamcové) a pomohla jim je i nazdobit společně se svojí pětiletou dcerou 

Emminkou. Na všechny dohlíţel nejmladší člen týmu - 10ti měsíční Štěpánek. Po nezbytné 

společné fotografii jsme se šli ještě podívat do naší nové učebny Archimedes, která čeká na 

slavnostní otevření. O pizzy i perníčky jsme se spravedlivě podělili.  

Mgr. Ludmila Adamcová 

  

Já, Vašek, Fabián, Kuba a Monika jsme vypočítávali 

obvod a průměr pizzy. Bylo to dost zajímavé a taky 

naučné. Ostatní spoluţáci pracovali na historii písmena, 

a nebo na  perníčkách ve tvaru Pí.  

Rosťa Petrus, 9.A 

 

 

 

 

Dnes jsem o mezinárodní den π dělali různé projekty na 

papír o historii, zajímavostech a vyuţití čísla π. Také 

jsme zdobili perníčky a jedli pizzu. A nakonec jsme šli 

do nové učebny Archimédes. Den π jsem si docela uţil.   

     Ondřej Patlejch, 9.A 

 

 

 

 

Projektové dny 



  

Velikonoční jarmark na trojce 

Dne 15. 4. proběhl na naší škole 2. ročník Velikonočního jarmarku. Organizaci měl opět na 

starosti ţákovský parlament. Všechny třídy si pro návštěvníky připravily nejrůznější 

vlastnoruční výrobky nebo velmi chutné občerstvení. Počasí nám tentokrát přálo. 

Návštěvníci, převáţně rodiče a ostatní 

příbuzní, dorazili uţ lehce před 

začátkem akce. V tento okamţik se 

děti pustily do prodeje svých výrobků 

a šlo jim to velice dobře. Celým 

jarmarkem vládla pohodová 

atmosféra, kterou potrhl zpěv ptáků.   

Jiří Zach, 9.B 

Ohlasy veřejnosti 

Při slově jarmark se kaţdému vybaví 

lidové tradice v podobě dávno 

zapomenutých ručních prací  

a domácích dobrot. Milá vzpomínka. Ovšem pro rodiče ţáků zmínka spíše vyvolá obavy, 

jelikoţ v tu chvíli se ruční práce týkají spíše jich a jejich dětí.   

I naše škola vloni zavedla tuto tradici a 15. 4. 2025 se konal 2. ročník velikonočních trhů. 

Jenţe my rodiče díky loňské zkušenosti víme, ţe se jedná o velice příjemnou zábavu  

a společně strávený čas. Paní učitelky pilně pracují s ţáky v hodinách,  

a vyrábí výrobky spojené se svátky jara. Kdo chce přiloţit ruku k dílu z nás rodičů můţe, ale 

není to povinnost. Ale málokdo si nechá ujít příleţitost. Maminky s dětmi pečou dobroty  

a barví vajíčka, tatínkové si zase vzpomenou na pletení pomlázek.  

Letošní jarmark se povedl i díky příznivému počasí. Děti se ve 

stáncích předháněly s bohatou nabídkou svých výrobků. 

Vyzkoušely si i práci trhovců, kdy své zboţí s nadšením 

nabízely.   A díky tomu také bohatě naplnily svoje kasičky.  Ale 

tyto trhy nejsou jen o zisku.  Jarmark třetí základní školy se stal 

místem setkání rodičů, dětí a učitelů, kdy mají všichni příleţitost 

se na chvíli zastavit, vidět se i mimo školní lavice v dobré  

a odlehčené náladě. A za toto milé setkání my rodiče děkujeme. 

Jarmila Brunová, rodič  

Letošní jarmark jsem si uţila. Nakoupila jsem si krásné 

velikonoční dekorace a příjemně si popovídala s přáteli u hrnku 

dobré kávy a skvělých koláčků. Byla jsem překvapená, kolik 

nádherných dekorací a dobrůtek bylo pro jarmark připraveno. Uţ 

se těším na další ročník.        

    Alexandra Hosnedlová, rodič 

Díky dětem i jejich učitelům, je to paráda a smekám před mnoţstvím práce, kterou museli 

všichni udělat!          Věra Trlová, FB 

Velikonoční jarmark 



  

Nejvíc šlo na odbyt jídlo 

Den před Velikonočními prázdniny 

si naše škola udělala Velikonoční 

jarmark. Sešlo se tam hodně lidí. 

Líbila se mi atmosféra, a ţe nikdo 

neříkal o výrobcích malých dětí, ţe 

nejsou hezké, i kdyţ třeba nebyly 

tak povedené jako ty od starších 

dětí. V naší třídě se nejvíc 

prodávalo jídlo, které dělali: 

Tereza Hajmová, Aneta 

Šimralová, Ellen Andrásová  

a Jonáš Ploranský. Ester 

Kalabišková, Nela Tomanová a Týna Pham Ngoc zase háčkovaly. Bylo tam i spousta 

dalších krásných výrobků, ale neţ bych vyjmenovala ta jména těch, kteří je tvořili, tak by 

byla noc. Naše třída by to ale nezvládla bez pomoci naší paní učitelky Bendové. Děkuji celé 

třídě za to, ţe se zapojili. 

Ester Kalabišková, 5.A 

   

Videoreportáţ 

 Velikonoční trh na “Trojce” 

Velikonoční jarmark 



 

Pěvecký sbor KVÍTEK zpíval v Německu: Böblingen – Ulm  (14. – 17. 3.) 

V pátek 14. 3. ráno jsme vyrazili do Böblingenu, kam jsme jeli téměř osm hodin. Po dlouhé 

cestě se všichni rozdělili do svých rodin, kde se navzájem seznamovali. Sobota byla pro 

kaţdého jiná. Někoho vzali na bowling, někoho na nákupy či na prohlídku okolí. Odpoledne 

jsme se sešli na sborové zkoušce a poté jsme měli koncert. Sice jsme se báli a styděli se, ale 

nakonec jsme se všem moc líbili. Neděli jsme strávili v Ulmu, kde jsme si prošli město  

a různé památky. Pak jsme rovnou spěchali na další koncert, na kterém byla velmi pěkná 

atmosféra. Zde jsme téţ obecenstvo zaujali, a tak jsme po dlouhém dni odcházeli sice 

unavení, ale s úsměvy na tváři. Poslední den jsme šťastně a se zpěvem odjeli domů. Určitě 

nám bude chybět skvělé jídlo. Všichni si tento výlet moc uţili a byl to pro nás skvělý záţitek. 

Jsme opravdu rádi, ţe jsme měli tu příleţitost se tohoto výjezdu zúčastnit. Rozhodně to stálo 

za to.   

Alice Bartošová, 9.H 

 

 Třídy 5.H a 4.H byly společně v Německu. Byla tam s námi  

i Montessori škola. Zpívali jsme v různých budovách. Byli jsme 

se i kouknout na velkou katedrálu Münster, která byla hodně  

vysoká – měřila 161,53 m. V pátek jsme přijeli do Böblingenu, kde nás 

rozdělili do dvojic k rodinám. V pátek jsme ţádný koncert neměli, ale 

v sobotu nás skoro kaţdá rodina vzala někam na výlet. V sobotu jsme také měli koncert 

v Böblingenu, a v neděli  

v Ulmu, kde se narodil Albert 

Einstein. Ve městě se 

nacházelo mnoho zajímavých 

domů. Například nejkřivější 

dům na světě. Na samotném 

koncertě jsme si zazpívali 

hooodně písniček. 

  Magdaléna Rauszová, 5.H  

 

 
 

Podpora nadání 



 

Tým z Talentíku postoupil do oblastního kola Poháru vědy  

V minulém čísle jsme vás informovali, ţe tým 

Talentík Louny se s vervou pustil do soutěţe 

Pohár vědy. A dnes máme skvělou zprávu – 

Talentík úspěšně splnil všechna tři 

korespondenční kola a s krásným bodovým 

ziskem 293 bodů ze 300 postoupil do oblastního 

kola!  

Po zkoumání kyselosti tekutin a vlastností papíru 

se mladí badatelé v únoru zaměřili na světlo, 

stíny a tepelné vlastnosti černých a bílých 

materiálů. V březnu pak kreativně zabodovali přípravou zdravých barevných svačinek, 

pokusy s nenewtonovskou kapalinou 

z kukuřičného škrobu a výrobou pohyblivých 

obrázků. Děti si tak uvědomily, ţe věda můţe 

být zábavná, barevná i chutná. Svým nasazením, 

nápaditostí a pečlivým bádáním si zaslouţily 

místo mezi nejlepšími týmy Ústeckého  

a Karlovarského kraje. Uţ nyní se připravují na 

oblastní kolo, kde budou své znalosti  

a dovednosti prezentovat online před odbornou 

porotou.  

Mgr. Jana Elbelová  

 

V jednom 

z kol nás 

čekala i příprava pokrmů v určitých barvách. Děti byly 

rozděleny do 3 týmů – červený, zelený a oranţový. Pomoc 

nám přišla i jedna maminka, která přispěla svým 

cukrářským uměním. Tímto moc děkujeme!  

Mgr. Anežka Šímová 

  

Hledáme další možnosti, jak podpořit rozvoj žáků  

Ve škole víme o mnoha šikovných a talentovaných dětech 

a rádi bychom odhalili i další, jejichţ nadání zatím 

nemuselo být plně rozpoznáno. Proto škola zajistila pro 

ţáky zejména 1. – 3. tříd zapojení do diagnostického 

ověřování pomocí nástroje Invenio. Systém, vyvinutý 

na Katedře psychologie Fakulty sociálních studií 

Masarykovy univerzity, vyuţívá moderní formu 

počítačových her. Věříme, ţe výsledky přinesou cenné 

informace o silných i slabších stránkách ţáků  

a pomohou škole i rodičům lépe podpořit jejich další 

rozvoj. Tímto velice děkujeme rodičům za jejich 

spolupráci při registraci dětí do systému.                     

   Mgr. Vlastimil Lisse, ředitel školy 

Podpora nadání 



  
Pohár základních škol ČEPS Cup 

Dívky ze 4. a 5. tříd jely  

7. dubna bojovat na finálový florbalový 

turnaj základních škol. Celkem se turnaje 

zúčastnilo 16 týmů a naše holky skončily 

na krásném 8. místě. V hale byla 

neskutečná atmosféra, která všem týmům 

pomáhala bojovat na 100 %. Dívky z naší 

školy na turnaj nejely samy, jela je totiţ 

podpořit třída 5.H s paní učitelkou 

Kopeckou.             Red. 

Turnaj očima Emči Brunové 

Dne  7. dubna se florbalistky z 5.H, 

doplněné jednou florbalistkou ze 4.H., 

vydaly místo vyučování do Prahy.  

A proč? Protoţe jely na zaslouţené 

florbalové finále reprezentovat naší 

školu. Po příjezdu spatřily velkou 

budovu, coţ byla sportovní hala, kde se 

finále odehrávalo. Malý zádrhel nastal, 

kdyţ dívky přišly do šaten. Jelikoţ se 

v ní nacházely uţ dva další týmy, 

musely se vejít na jednu lavičku. Nicméně ani to je neodradilo od chutě si pořádně zahrát  

a případně vyhrát medaile. Celkem se zúčastnilo 16 druţstev, hrály se zápasy o postupy, kdy 

byly týmy postupně vyřazovány aţ do finálového kola. Dívky se sice aţ do finále 

neprobojovaly, ale i tak skončily na krásném osmém místě. Ale ani tak je po cestě domů 

odměna neminula. Po cestě si všechny pochutnaly na menu z „mekáče“. Nejen, ţe si holky 

uţily sportovní den, ale také udělaly dobrý skutek v rámci projektu na podporu dětí 

z chudých zemí naší planety. Jelikoţ se zapojila celá škola, byla hromada sportovních bot 

opravdu veliká.       

       Ema Brunová, 4.H 

 

5. H byla fandit na florbalu  

Byli jsme se třídou fandit holkám na florbalu. Myslím si, 

ţe holky se umístily dobře a bojovaly jako lvice.  

Daly i dost gólů. Nejlepší hráčkou se stala z našeho týmu 

Hana Konečná. Někdy to bylo tak moc napínavé, ţe jsem 

se modlil. A myslím si, ţe jsme celá třída hodně fandili,  

a tím holky dost motivovali.  Byl to skvělý výlet  

a napínavá podívaná. Moc jsme si to, jako třída, uţili.  

Štěpán Vorlíček, 5.H 

  
 

Ze sportu 



 

Lyžařský výcvik 16. – 20. 3. 2025 

Na lyţařský výcvik jsme vyjeli přes hranice k jiţním sousedům do Rakouska. Celkem se ho 

zúčastnilo 17 ţáků a dvě ţákyně 7. a 8. tříd. Za čtyři dny jsme vystřídali tři velká střediska  

v okolí známého lyţařského města Schladming. Aţ na jeden úraz byla akce velmi zdařilá 

a doufáme, ţe se bude příští rok opakovat. 

Mgr. Michal Majer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lyžák  
Na lyţařském výcviku to bylo strašně dobré. Kaţdé 

ráno jsme vstali a šli na snídani. Jakmile jsme se 

najedli, tak jsme se šli obléknout do lyţařského 

oblečení. Lyţovali jsme do oběda a po obědě jsme šli 

znova zpátky lyţovat. Kolem půl čtvrté jsme jeli zpět 

na hotel. Po dvou hodinách jsme šli na večeři. Poté 

jsme měli společný program a šli spát.  

Jan Formánek, 7.H  

 

 

 

 

3. místo ve fotbale 

Výběr chlapců ţe 4. a 5. tříd reprezentoval školu na 

slavném turnaji McDonald's cupu. Na oblastním  

i okresním kole to cinklo bronzově. Bohuţel na kraj 

postupoval pouze vítěz, a tudíţ naše cesta turnajem 

skončila v okresním kole.  

Mladší kategorii (1. - 3. třída) se tolik nedařilo  

a skončili pátí v oblastním kole. 

Mgr. Michal Majer 

 

 

 

Ze sportu 



 

Pohár rozhlasu  

V úterý 29. 4. 2025 se konala atletická soutěţ Pohár rozhlasu, kde naši ţáci vţdy vybojují 

nějaké medaile. Nebylo tomu jinak ani letos. Ze čtyř druţstev, která byla tvořena mladšími 

dívkami a chlapci a staršími dívkami a chlapci si nejhůře vedli starší kluci, kteří skončili  

na nepopulární bramborové příčce. Ostatní druţstva reprezentovala naši školu, jak nejlépe 

mohla. Všichni obsadili 1. místo ve svých kategoriích  

a tím i vybojovali postup do okresního kola, které je  

7. 5. 2025 v Ţatci. Tak drţte palce, ať to zase cinkne.  

Ing. Petra Trkovská 

 

 

 

 

 

 

 

 

Velikonoční laťka  

První atletickou soutěţí letošního jara byla 

Velikonoční laťka, kterou pořádá ZŠ Postoloprty. 

Naši skokani se snaţili, co jim nohy stačily. 

Přesto jsme přivezli jen jedinou medaili. Získala ji 

Monika Hrbková z 9.A, která vybojovala krásné 

3. místo. Gratulujeme! 

Ing. Petra Trkovská  
 

 

 

 

Ze sportu 



 

Úspěch v hasičském sportu 

Ţák 9.B Jiří Zach se zúčastnil Mistrovství republiky v Závodu 

hasičské všestrannosti a brannosti, které se konalo v Ostřetíně 

5. a 6. dubna 2025. Pětičlenný tým citolibských dorostenců, 

jehoţ je Jirka členem, obsadil 2. místo v konkurenci  

30 druţstev ve své kategorii.  

Druţstva si účast na mistrovství musela vybojovat postupem 

z okrskových, okresních a krajských kol. Samotný závod 

prověřil fyzickou, psychickou i teoretickou připravenost 

mladých hasičů – včetně práce s mapou, střelby, zdravovědy či 

překonávání překáţek. K dosaţenému výsledku gratulujeme  

a děkujeme za vzornou reprezentaci. 

Mgr. Jana Elbelová 

Zahrál jsem si hokej na kanadském ledě 

Byl jsem na kanadském turnaji Pee-Wee. Bylo tam kolem 100 týmů z celého světa. 

Dohromady jsme hráli 6 zápasů. Měli jsme skupinu AAA elite, coţ je nejvyšší liga, která se 

na turnaji hrála. Největší záţitek bylo uţ samotné umístění turnaje - odehrával se ve velké 

aréně Videotron, do které se vejde 20 000 lidí.  

Honza Hlubík 7.H 

 

 

Panu řediteli přišel dopis plný chvály  

Váţený pane řediteli,  

dovoluji si Vám napsat mail, abych ocenila mimořádný 

přínos ţákyně Ivety Plocové z 8. třídy při výjimečném 

projektu v Domě Ronalda McDonalda v Motole. 

Iveta se společně se mnou podílela na přípravě  

a realizaci speciální smyslové aktivity SmysLoun pro děti, 

které procházejí velmi náročným léčebným procesem. Její 

nasazení, empatie a kreativita byly naprosto výjimečné. 

Děti byly natolik nadšené, ţe nechtěly, aby naše aktivita 

končila, coţ je nejlepším důkazem i jejího přístupu. Iveta 

prokázala vysokou míru sociální inteligence, schopnost 

pracovat s dětmi ve velmi náročném prostředí, kreativní 

přístup ke smyslovým aktivitám a mimořádnou empatii  

a citlivost.  

Pro Ivetu to byla nesmírně obohacující zkušenost, která přesahuje běţný rámec mimoškolních 

aktivit. Zaslouţí si velké ocenění nejen za její přístup, ale především za lidskost a ochotu 

pomáhat.  

Děkuji Vám i paní učitelce Mráčkové za umoţnění této výjimečné příleţitosti. 

Klára Lapková, SmysLoun 

 

Jsme pyšní na… 
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